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ÀREA BESÒS no es fa respon-
sable dels articles signats, que 
exposen l’opinió dels seus au-

tors. El diari només es manifesta 
ideològicament a l’editorial. Tots 

els drets reservats.

Amb la col·laboració de:

Enguany, i per primera vegada i potser no la darrera, el Festival d’Art de Carrer (FAC) s’ha programat 
durant la Festa Major de Sant Adrià. En un exercici de retroalimentació, tant l’Ajuntament com 
l’Associació El Generador, organitzadora del FAC, han decidit finalment que, degut a la falta de 

recursos econòmics per una i altra part era millor que el festival es dugués a terme durant les festes 
patronals adrianenques. Que el FAC guanyi amb el canvi encara està per veure, però que la Festa Major 
es beneficiarà és una aposta segura. Un dels comentaris al facebook de l’Àrea Besòs deia que aques-
tes serien les pitjors festes de la història. Tot i que és una apreciació totalment personal (i sense cap 
argument més enllà del gust de cadascú) és cert que la reducció de pressupost provoca que els actes 
programats no siguin gaire novedosos ni espectaculars. Amb això no volem dir que no valgui per res la 
feina dels tècnics ni de les entitats que treballen perquè la festa adrianenca sigui una realitat. És cert 
que amb il·lusió es poden vèncer moltes batalles, però la guerra és molt difícil guanyar-la sense recur-
sos. El problema és que l’èsser humà té el vici de comparar el jardí propi amb el del veí, sempre volem 
tenir la gespa millor cuidada que la nostra insuportable veïna. Per això, si comparem la Festa Major de 
la nostra ciutat amb altres del voltant (i no em refereixo a Barcelona) s’empetiteix encara més. Això sí, 
la resta de municipis no poden presumir d’un Festival d’Art de Carrer com el nostre.

Parlant del FAC. Si algú encara es pensa que els grafiti són aquelles pintades lletges que embruten 
els carrers, que faci un tomb pel carrer Pi i Margall (just al costat de la Llibreria Lloberas). Els artistes 
argentints, afincats a Sant Adrià, Zosen i Pez han demostrat que el grafiti és tot un art i que moltes 
de les parets del nostre municipi tindrien un millor aspecte si les deixéssim en les seves mans. Sempre 
amb civisme i respecte, clar.

Un civisme que els participants de la “Ruta del Quinto” hauran de demostrar per no donar la raó als qui 
pensen que aquesta activitat, una de les més multitudinàries de la festa sense ser part del programa 
oficial, ha degenerat fins a no ser res més que un “macrobotellón”. Bona Festa Major 2011!! 
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«A Protecció Civil estem orgullosos de tenir gent 
amb ganes d’ajudar sense rebre res a canvi»

Entrevista a Juan Carlos Rodríguez, cap d’unitat i president, i Carlos Racero, cap de secció i secretari de Protecció Civil de Sant Adrià

Pregunta. Quan us va 
comunicar l’Ajuntament 
que serieu els pregoners 
de la Festa Major 2011?

Resposta (Juan Car-
los). Ens ho van dir, tant 
que seriem els pregone-
rs com que rebriem la 
Medalla de Plata des-
prés de la inundació 
que va patir el nostre 
local l’abril passat. Es-
tàvem una mica baixos 
de moral i crec que va 
ser un gest per fer-nos 
veure que compten amb 
nosaltres. A més és un 
reconeixement a la feina 
altruista i voluntària que 
fem i hem fet aquests 
darrers 29 anys

P. Un reconeixement 
important la Medalla de 
Plata, no?. 

R. (Juan Carlos). Sí, 
ens van explicar que als 
Premis Ciutat Sant Adrià 
les entitats van dir que 
ens mereixiem el premi, 
però nosaltres mai ens 
hem presentat perquè 
pensem que no estem per 
guanyar premis sinó per 
ajudar la gent. Per això, 
que ens donin la Medalla 
de Plata és una manera 
més de reconèixer la 
nostra feina.   

P. Ja heu pensat què 
direu al pregó?

R. (Juan Carlos). 
Volem explicar què és 
Protecció Civil, perquè 
hi ha molta gent que 
no sap ben bé què és. 
Nosaltres som voluntaris 
d’emergència. No tenim 
un sou, la nostra princi-
pal motivació és ajudar 
la gent. També explica-

DIMECRES, 7 DE SETEMBRE

rem com va sorgir fa 
29 anys, primer com 
una brigada municipal. 
I la nostra feina, des 
de la intervenció a la 
prevenció, passant per 
la informació directa al 
ciutadà de les campa-
nues de prevenció, per 
exemple, o dels plans 
específics com el Neu-
cat o l’Inuncat. 

I traslladar la idea del 
civisme, que ens hem 
d’ajudar entre tots per 
passar unes bones festes 
però sempre des del res-
pecte i el sentit comú.

R. (Carlos). Intenta-
rem que la gent conegui 
la nostra feina i les nos-
tres funcions.  

P. I quines són les 
vostres funcions? 

R .  ( J u a n  C a r -

los).  A Protecció Ci-
vil som col·laboradors 
d’emergència que de-
penem de la Policía Lo-
cal. Podem ser activats 
per ells o bé presenciar 
l’emergència. La nos-
tra funció és ajudar als 
serveis d’emergència a 
minimitzar els riscos.     

P. Com us formeu?  
R. (Juan Carlos). 

Ens formem en diver-
sos àmbits, en especial 
en el terreny sanitari. 
De la subvenció que 
rebem de l’Ajuntament, 
el 80% va destinat a 
formació i a reciclatge 
continu. En el terreny 
sanitari, per exemple és 
bàsica la rapidesa en un 
cas de parada cardio-
respiratòria, on només 
hi ha sis minuts per 

evitar la mort clínica. 
Per això va ser impor-
tant per Protecció Civil 
Sant Adrià l’adquisició 
fa uns mesos d’un 
desfribil·labor portàtil.  

També trebal lem 
amb els bombers de la 
Generalitat, però sempre 
tenint molt clar que no 
som els professionals 
de l’emergència com els 
bombers, la policía o el 
061. Però sí estem en 
els primers moments, per 
això hem d’estar formats. 
Perquè som un grup de 
primera intervenció. I 
més ara, amb la crisi i les 
retallades en el terreny 
sanitari, per exemple. 
Som col·laboradors però 
ara més imprescindibles 
que mai.  

I no només ens for-

men nosaltres, sinó que 
fem xerrades i exposi-
cions pels ciutadans so-
bre allò que aprenem per 
intentar inculcar la cultura 
de l’emergència en tot el 
municipi. Perquè és molt 
útil a la vida diària.         

P. Quants voluntaris 
sou a Protecció Civil?

R. (Juan Carlos). 
Actualment som 22.  

P. Quins requisits 
es necessiten per ser 
voluntari? 

R. (Juan Carlos). 
Has de ser major de 18 
anys, no tenir antece-
dents penals, i complir 
un mínim de 200 hores 
anuals. Han de ser per-
sones amb sentit comú 
i que tinguin molt clar 
que a Protecció Civil es 
treballa de voluntari per 
ajudar la gent, no per 
treure res a canvi.   

Tenim un periode 
d’aspirant d’un any. Con-
siderem que és el temps 
mínim perquè aquesta 
persona tingui la ma-
duresa necessària per 
confiar en ella. I ja quan 
passa l’any, comencem 
amb la formació com la 
resta de voluntaris.  

P. Teniu alguna in-
tervenció de la que esti-
gueu més orgullosos? 

R. (Juan Carlos). 
Carlos i jo vam rebre 
una menció especial de 
l’Ajuntament per una 
actuació fora de servei 
en un accident de trànsit 
al carrer Carmen Amaya. 
Però del que ens sentim 
més orgullosos és de te-
nir gent a Protecció Civil 

amb ganes d’ajudar sen-
se rebre res a canvi.  

P. Com va ser la 
inundació del passat 
28 d’abril de la vostra 
seu? 

R. (Juan Carlos). 
Doncs, després de 15 
minuts de tempesta es 
va omplir de calamarsa 
l’accés i sortida de vehi-
cles, es va col·lapsar i va 
trencar tots els accesos. 
Es va inundar tota la 
planta baixa.

P. Vau perdre els 
vehicles fins i tot. 

R. (Juan Carlos). Sí, 
teniem tres i ara només 
ens queda un, el més 
antic. Vam perdre el 
vechicle de supervisió i 
el d’emergències sani-
tàries on teniem tot el 
material mèdic. 

P. Com està la situa-
ció ara? 

R. (Juan Carlos). En-
cara estem en rehabilita-
ció a la seu. Vam recu-
perar el 90% de la roba 
i part de la maquinària 
gràcies a partides excep-
cionals municipals.

R. (Carlos). Hem 
recuperat el material 
mínim per poder tornar 
a treballar al carrer. 

P. Però esteu ope-
ratius? 

R. (Juan Carlos). 
Sí, sí. Estem esperant 
que arribi un vehicle nou 
gràcies a una subvenció 
de fa dos anys.

R. (Carlos). I estem 
a punt de tirar endavant 
un projecte d’un grup en 
bicicleta gràcies a una 
subvenció de La Caixa. 

Juan Carlos Rodríguez (dreta) i Carlos Racero, primer i segon de Protecció Civil Sant Adrià. MS
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El Generador torna a representar a Sant Adrià “En construcció”, que va estrenar en el passat FAC d’hivern. EL GENERADOR

L’Associació El Ge-
nerador es va crear 
l’any 2007 per po-

sar en marxa el Festival 
d’Art de Carrer (FAC), 
un projecte personal de 
Juan Carlos Regidor, 
vinculat a l’animació 
sociocultural i a la ciu-
tat de Sant Adrià des 
de ben jove. Per primera 
vegada es durà a terme 
durant la Festa Major. 
“A l’Ajuntament li inte-
ressava fer coincidir el 
FAC amb la Festa Major 
perquè volien donar-li 
més empenta. Però per 
mi el FAC té més força si 
es fa independent de la 
Festa Major”, comenta 
Juan Carlos Regidor. Si 
preguntem si voldria que 
el FAC es portés a terme 
de nou el mes de julio 
ho té clar: “jo tornaria a 
juliol, però tal i com està 
la situació econòmica 
serà difícil”.   
Regidor afirma que en-
guany organitzar el FAC  
ha estat molt compli-
cat. “Aquest any ha 
estat dur perquè no se 
sabia si hi hauria conti-
nuïtat. Per la meva part 
sí, però l’Ajuntament 
no ho tenia clar”. Una 
altra conseqüència de 
la crisi econòmica que 
patim tots. 
Tot i això, reconeix que 
la passió per aquesta 
feina ha fet que “aquest 
any, tot i que hi ha 
menys diners, hem fet 
més dies de FAC. Tenim 
moltes ganes de fer les 
coses i que el FAC vagi 
a més, per això ens 
engresquem”. A més, 
reconeix que malgrat 

El FAC omple d’art la Festa Major adrianenca
Parlem amb Juan Carlos Regidor, responsable de l’Associació El Generador, impulsora del festival.

les dificultats, el treball 
amb l’Ajuntament ha 
estat positiu. “Ens hem 
hagut d’adaptar tant 
ells com nosaltres. Ens 
hem coordinat com hem 
pogut però crec que ha 
funcionat molt bé”.  
El director del FAC no 
dubta que enguany aug-
mentarà el nombre de 
públic (“és lògic, és la 
Festa Major, tot i que 
el FAC de l’any passat 
ja el van veure més de 
7.000 persones”), però 
considera que el festival 
ja està prou reconegut. 
“De fet, ja portem com-
panyies d’altres països. 
Formem part del projec-
te “Camins emergents 
Cirque-’o!” de suport 
al circ emergent que 

es duu a terme des de 
França, Aragó i Cata-
lunya. Al FAC convidem 
companyies que estan 
dins d’aquest programa. 
Com Pret a Porter, que 
actuen aquest any, o 
Fernando Pose, que ha 
rebut el Premi Nacional 
de Circ de Catalunya al 
millor número”. 
Aquestes són les re-
comanacions de Juan 
Carlos Regidor pel FAC 
2011. Prenguin nota:
“Al campionat de break-
dance hi seran els dos 
grups més importants 
d’Espanya, que són de 
Barcelona, els Lunatics 
i Falling Angels. 
Els Flying Tiritas estre-
nen el seu espectacle 

“Aritmètrica de la mort” 
i després se’n van qua-
tre dies al festival de 
Tàrrega.
El Circus NilyNils, un 
noi alemany que ha fet 
el seu espectacle a més 
de 50 països, amb un 
número espectacular 
d’un monocicle de cinc 
metres d’alçada.
La Cecilia Colacrai i el 
Jorge Alburne faran un 
espectacle que és una 
fusió de circ i de dansa 
contemporània, tot molt 
poètic i atractiu.
Frida Odden i Niky Lau-
cha faran una adaptació 
del seu “Circo heren-
cia”, amb jocs malabars 
de la Frida Odden que 
són increïbles. 

Tot el cabaret serà molt 
espectacular. Seran nú-
meros curts però que 
podria ser als circs més 
importants del món.
Tornarem a presentar 
“En construcció”, que 
és una creació del Gene-
rador, i que vam estrenar 
al FAC d’hivern i va ser 
tot un èxit de públic. 
Circo Los faran alguns 
números molts especta-
culars d’acrobàcies. 
Niño Retrete aconse-
guirà que la gent es 
diverteixi. Garantit.
El concert de rumba ca-
nalla serà molt divertit, 
molt “bailongo”. Amb 
Kike Jaleito, Tabaloko, 
la Família Rústika i DJ 
Txarnego. 

A la zona grafitti hi haurà 
molta gent i molt bona.
En art tenim dos projec-
tes molt interessants: 
Caravana “Reciclarte”, 
tallers de reciclatge pel 
públic familiar; i “Pin-
tem la multiculturali-
tat”, de Sent i Crea, 
on es crearan cares en 
caixes de cartró i des-
prés es farà una estruc-
tura. Part d’això estarà 
exposat a la mostra de 
la Marató Fotogràfica, 
que des d’aquí animo 
a la gent a participar-
hi. També aprofito per 
agrair la col·laboració a 
l’Agrupació Fotogràfica 
de Sant Adrià. I a tots 
els patrocinadors i els 
mitjans de comunicació-
que ens donen suport”.  
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«Festivals com el FAC constitueixen una 
aportació fonamental a la creació local»

Entrevista a The Flying Tiritas, companyia de circ 

Pregunta. Qui són 
The Flying Tiritas? Quan 
es crea la companyia i 
per què?

R e s p o s t a .  T h e 
Flying Tiritas és una de 
les poques companyies 
d’Espanya que intro-
dueix les disciplines de 
vol en els seus espec-
tacles de teatre-circ en 
carrer. Està especialitza-
da en acrobàcies aèries: 
petit volant, quadrant, 
trapezi fix, entenimen-
tada, teles i masteler. 
A través de l’adrenalina 
i del desig, ha combi-
nat aquestes disciplines 
amb una dramatúrgia 
específica, personatges, 
gestos, coreografies i 
molt, molt humor.

Durant e ls anys 
2006 i 2007 vam realit-
zar les nostres primeres 
experiències de vol en el 
Circ Cric a Catalunya (el 
circ del Tortell Poltrona) 
i el Circus Claudio a 
Portugal. La compan-
yia es crea l’any 2008, 
amb la motivació dels 
seus integrants de poder 
“treure” el circ al carrer. 
Enamorats del circ i del 
trapezi de vol, el desig 
va ser traslladar aquesta 
disciplina tan difícil de 
realitzar en qualsevol 
altre lloc que no sigui les 
cúpules dels grans circs 
i combinar-la amb altres 
gèneres que tradicional-
ment sí s’utilitzen en el 
treball de carrer.

P. Per què el nom de 
The Flying Tiritas? 

R. Tradicionalment, 
les companyies de tra-
pezi de vol portaven el 

nom de “The Flying ...” 
seguit pel cognom de la 
família. Així, les troupes 
més conegudes són The 
Flying Vázquez, The 
Flying Gaona, etc... 

El nostre nom és 
una picada d’ullet al circ 
tradicional i de família. A 
través de l’experiència 
del vol hem desco-
bert que el cos sofreix 
molt les conseqüències 
d’aquesta dura activitat 
física, i tots hem traves-
sat diferents lesions. En 
el primer assaig que vam 
fer junts un dels com-
panys, Albert Ventura, 
va caure entre dos ma-
talassos i es va trencar 
el taló, aquest va ser el 
nostre acte inaugural. 
Per això, al no provenir 
de família de circ ni 
tenir cognom en comú, 

el resultat va sorgir fà-
cilment: Tiretes... The 
Flying Tiretes

P. En què consis-
teix el vostre espectacle 
“Aritmètica de la mort” 
que s’estrenarà al FAC 
de Sant Adrià?

R. La màquina de 
la resurrecció està llista 
per a la seva presentació 
pública. Però les coses 
es compliquen i no tot 
surt segons el previst: 
el Dr. Brokilstein haurà 
de provar-la amb Gelsa, 
el seu fidel assistent. 
Entre somnis i estranys 
i volteretes Gelsa es 
desperta, però un im-
previst provoca un gir 
en la història... el cervell 
s’ha canviat pel de la 
seva mascota, Gelsa 
és una gallina, Gelsa 
vol volar!!!! El trapezi, 

el quadrant aeri i el Dr. 
Brokilsteins l’ajudaran a 
complir el seu somni.

P. És cert que és una 
adaptació molt lliure del 
“Frankenstein” de Mary 
Shelley?

R. Totalment cert. Un 
Frankenstein que, com el 
de Mary Shelley, compta 
amb un imprevist. Aquest 
imprevist dóna a la his-
tòria un aire més divertit, 
amorós i una mica freaky, 
però no deixa de ser la 
relació entre el científic i 
la seva creació, el doctor 
i el seu monstre. En la 
història de Mary Shelley, 
el Dr. és guanyat pel seu 
odi i vol destruir a la seva 
criatura. En el nostre cas 
guanya l’amor, i el Dr. so-
lament desitja semblar-se 
cada vegada més a ella.

P. Les acrobàcies de 

THE FLYING TIRITAS

vol són un dels vostres 
distintius. És complicat 
crear espectacles al vol-
tant d’aquesta disciplina 
tan espectacular?

R. Sí, ja que les 
disciplines de vol re-
quereixen moltes hores 
d’entrenament físic, gai-
rebé esportiu. És neces-
sari mantenir-se molt 
fort i amb el to alt per 
aconseguir l’explosió 
d’energia que requereix, 
i a més que aquesta ex-
plosió sigui controlada. 
La tècnica de seguida es 
dilueix si no es manté la 
rutina de pràctica. Això 
ja de per si significa 
temps i energia. I a això 
cal sumar-li els temps 
d’assaig i l’enorme es-
forç físic i econòmic 
necessaris per moure, 
muntar i desmuntar les 
estructures amb què tre-
ballem. És per això que 
pràcticament no existeix 
el vol al carrer.

P.  Què  p en s eu 
d’iniciatives com el Fes-
tival d’Art de Carrer de 
Sant Adrià?

R. Que constitueixen 
una aportació fonamen-
tal a la creació local, ja 
que fomenten la pro-
ducció i la difusió de les 
arts de carrer, al mateix 
temps que amplien el 
públic en obrir aquestes 
propostes al barri. Com a 
artista crec que són molt 
necessàries per poder 
continuar els processos 
creatius, i per al públic 
crec que són propostes 
generoses, que li apro-
pen els espectacles al 
seu àmbit de pertinença, 

permetent conèixer les 
últimes produccions. 

P. Penseu que el circ 
està suficientment reco-
negut per la societat en 
general?

R. Sí, reconeixement 
de la societat no manca 
i l’acolliment del públic 
és molt bo. Encara costa 
superar la bretxa que 
ens separa dels espais 
oficials i institucionals. 
L’herència nòmada i 
independent del circ fa 
difícil la seva inserció. 
Estem acostumats a 
resoldre-ho tot sols, i 
des d’un cert anoni-
mat: som muntadors, 
escenògrafs, vestuaris-
tes, dramaturgs, actors 
i acròbates... Avui dia 
cada vegada més joves 
volen fer circ i més gent 
demana veure circ. Això 
és un clar senyal de 
l’espai que a poc a poc 
s’anirà obrint i del canvi 
que ja es comença a 
visualitzar.

P. Quins són els vos-
tres projectes de futur 
i on us podrem veure 
actuar després de Sant 
Adrià?

R. Immediatament 
després de Sant Adrià 
estarem a la Fira de 
Tàrrega. El divendres 
9 amb “Aritmètica de 
la mort”, i el dissabte i 
diumenge amb “Prisio-
neros del circo”. A partir 
d’aquestes dates, junta-
ment amb Alina Ventura 
i La maleta dels espec-
tacles, ja començarem 
a preparar la temporada 
propera, volant per allí i 
per aquí.

DIJOUS, 8 DE SETEMBRE

Avda. Catalunya 15-17
Sant Adrià de Besòs - 08930 (BCN)

Tel. 93 462 24 29 - Fax 93 462 72 76
info@opticasantadria.com

Cupón por valor de 

30€
#vale por treinta euros#

A canjear en cualquier compra de gafa graduada (1 montura + 2 cristales) superior a 150€.
Solo un cheque por compra. No puede acumularse a otras ofertas. D e s d e  1 9 2 5  a l  s e u  s e r v e i

Obert d
e 9 a 22 h

365 dies l´anyBona Festa Major !



Pregunta. Quan es 
va obrir al públic la llar 
d’infants Fantasia?

Resposta. Podríem 
dir que el fet d’obrir el 
setembre de 2009 ens 
fa combinar la satisfacció 
dels pares d’aquests 2 
cursos amb el fet de tenir 
unes instal·lacions total-
ment noves i modernes.

P. Com l’ha rebut la 
ciutadania adrianenca?

R. Vam iniciar la 
nostra aventura fa re-
lativament poc, en una 
situació complicada, 
ficats en plena crisi glo-
bal, per tant vàrem co-
mençar amb una certa 
valentia. La nostra gran 
preocupació era la de 
donar-nos a conèixer, i 
a mida que va passant 
el temps comprovem 
com realment tenim una 
bona acceptació per part 
de la ciutadania. És im-
portant aquest aspecte 
ja que tenim la certesa 
de que disposem d’un 
equip competent i amb 
il·lusió de fer les coses 
ben fetes. I d’això la 
gent, es dóna compte.

P. Sou una empresa 

privada o rebeu alguna 
ajuda pública?

R. Som una llar to-
talment privada i encara 
que no rebem cap ajuda 
econòmica, tenim un 
tracte sòlid especialment 
estret, de concòrdia i 
afable amb les adminis-
tracions públiques. Per 
tant podem dir que co-
operem conjuntament. 

P. Quins serveis oferiu?
R.  Som una l lar 

d’infants que es troba 
en constant evolució i 
per això ens marquem 
fites cada any, donant 
prioritat als serveis que 
oferim als pares i so-
bretot als infants. És 
per això que anualment 
realitzem reformes a 
les instal·lacions per 
anar millorant-les. Com 
a serveis pròpiament 
dits, fem cursets de 
piscina durant tot l’any, 
programem xerrades 
amb un psicòleg en te-
mes que preocupin als 
pares. Fem excursions 
per Sant Adrià de Besòs 
per tal d’anar a conèixer 
la nostra ciutat amb els 
més petits...

Entrevista a Lali Torres, directora de la Llar d’infants Fantasia

“El nostre equip és qui marca la gran 
diferència en la qualitat del servei”

L’equip docent de la Llar d’infants Fantasia, de Sant Adrià de Besòs.

P. Quina capacitat té 
la llar d’infants? 

R. Tenim una capaci-
tat màxima d’uns 60 nens 
aproximadament, d’edats 
compreses entre els 4 
mesos i els 3 anys. 

P.Quantes persones 
formen part de l’equip 
educatiu i quina expe-
riència?

R. Evidentment això 
és fluctuant en virtut del 
número d’infants matri-
culats. Tota la plantilla té 
les titulacions acadèmi-

ques que exigeix la llei. 
Actualment de les quatre 
que formem la plantilla 
fixe, dos són llicenciades 
en magisteri d’educació 
infantil i dos tenen el 
títol de cicle superior en 
educació infantil.

Som un equip jove 
amb il·lusió, ganes de 
treballar, de compartir els 
nostres coneixements 
i la nostra experiència 
amb els nens, i aquest 
és el fonament principal 
de la nostra llar. El nostre 

equip és sens dubte, qui 
marca la gran diferència 
en la qualitat del servei 
que nosaltres oferim.

P. Quina es la vostra 
filosofia educativa?

R. Seguim el projecte 
educatiu que marca el cu-
rrículum de la Generalitat 
de Catalunya, però sem-
pre treballem de manera 
lúdica e imaginativa. La 
nostra filosofia és clara, 
l’educació dels més petits 
és un aspecte important 
i s’ha de valorar, però és 

una feina compartida amb 
els pares, per tant ells són 
el pilar més important del 
creixement dels nens/es, 
i amb aquesta premissa 
es treballa conjuntament 
amb els pares per tal 
de que el desenvolupa-
ment dels infants sigui 
totalment harmònic. Es 
per això que els pares 
tenen un paper rellevant 
en l’educació que duem 
a terme i anem agafats 
de la mà en tot el primer 
cicle d’educació infantil 
del nen/a. 

P. Quan celebreu 
l’aniversari? Fareu al-
guna festa o algun acte 
especial?

R. Vam fer una festa 
per celebrar el tancament 
del nostre segon curs 
escolar i així celebrar 
l’aniversari, amb tots els 
pares i nens/es que for-
maven part de la nostra 
llar el curs passat, molts 
d’ells aquest curs comen-
cen “al cole dels grans” i 
desitgem que els hi vagi 
molt bé, i que la expe-
riència que van viure amb 
nosaltres els hi serveixi 
per afrontar la nova etapa 
amb ganes i il·lusió.
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El que pretèn aquest documental no és potenciar el victimisme, no es pretèn dir “pobra gent” i desprès marxar cap a casa, si no que aquesta és una tasca 
de sensibilització, de veure que es van fer coses, però que encara queda feina per fer, que se’ls hi ha de donar veu”. Montse Pallarès, directora del docu-
mental “Srebrenica, 15 anys després”, que es presentarà a Sant Adrià dins del programa de la Festa Major, dóna la clau d’aquest projecte: la lluita contra 

l’oblit de la massacre ocorreguda l’any 1991 a la ciutat de Bòsnia i Hercegovina. Una iniciativa de la Fundació de Pau i Solidaritat de CCOO i la Fundació de 
Solidaritat de la UB amb col·laboració de l’Institut Català Internacional per la Pau, el projecte va néixer com a necessitat compartida de reflexionar, amb una 
mirada d’esperança, al voltant d’uns fets esfereïdors les conseqüències dels quals encara perduren en la població afectada i, d’alguna manera, resten presents 
en la ciutadania europea. 
Per dur-lo a terme, s’ha partit de la mirada de dos joves estudiants recentment 
diplomats en l’EMAV (Jordi Gómez i Miquel Bech) i d’una jove llicenciada en 
Comunicació Audiovisual (Montse Pallarès), acompanyats per un membre de la 
Fundació de Pau i Solidaritat (Alfons Bech), responsable de cooperació sindical 
al desenvolupament als Balcans, que té una llarga trajectòria d’activitat solidària 
amb Bòsnia i Hercegovina. Aquest equip va participar en la marxa que el juliol de 
2010 commemorava la matança de Srebrenica i en el marc de la qual es donava 
sepultura pública a més de 750 cossos, recentment recompostos, tot retratant 
i enregistrant allò de què anaven sent testimonis. “Per mí, parlar i conèixer a 
aquestes dones, escoltar-les, va ser una experiència impactant i de vegades una 
mica dura, però em va confirmar que projectes com aquests són petits passos 
necessaris per treure’ns aquest vel dels ulls que de vegades no ens deixa mirar 
més enllà del nostre melic”, afirma Pallarès.
El documental consta d’una sèrie d’entrevistes a les components de “Dones 
d’Srebrenica” i de l’associació “Dones de Negre” a Sèrbia, les quals donen suport 
a les de Srebrenica. Les entrevistes fan de fil conductor en aquest documental 
que es converteix en un recorregut històric, social i humà entre el present, pas-
sat i futur d’aquesta zona tan castigada per la història, però alhora amb tanta 
potencialitat i interès en canviar el seu propi rumb. 
Foto: Montse Pallarès (El 10 de juliol de 2010 es van enterrar 775 persones, re-
centment identificades, al cementiri memorial de Potocari. De moment hi ha més 
de 2.000 persones enterrades, però els desapareguts són gairebé 10.000).        

“Srebrenica, 15 anys després”, la lluita contra l’oblit

L’1 de setembre sempre és un dia molt complicat, amb la tornada de les vacances i la feina 
que se’ns acumula quan tornem a l’oficina. També ha estat complicat per l’Associació 
de Gent Gran de Sant Adrià Nord. El 9 de setembre estrenen seu, al nou espai municipal 

del número 11-13 del carrer Joan Fiveller, i encara faltava molt per fer. Això sí, les ganes per 
estrenar la seva nova llar després d’anys al centre de Benestar i Família del carrer Major no 
les perden. “Estem molt agraïts a la Generalitat per haver-nos acollit tot aquest temps, però 
ara crec que estarem molt millor al nou local”, comenta el president de l’associació, Cristóbal 

González. El local té uns 240 metres quadrats, amb 
pati, sala d’actes, una barra de bar, sala de televisió, 
camerins, despatx i una cuina.
Gràcies a aquestes comoditats, l’associació (ho-
raris de dilluns a divendres, de 10 a 13 h.) podrà 
continuar amb la seva activitat d’una manera més 
eficient. “Fem coral, sardanes, lectura i escriptura, i 
recuperació de la memòria”, comenta Cristóbal. Pre-
cisament serà la coral de l’entitat, la Coral de l’Arc, 
l’encarregada d’estrenar el local amb l’actuació de 
les 25 persones que des de fa un any la formen. 
L’Associació de Gent Gran de Sant Adrià Nord té 
entre 1.200 i 1.300 socis i funciona des de fa 30 
anys. Foto: Montse Sáez.         

La gent gran de Sant Adrià Nord estrena local

C. E. SANT GABRIEL
LOCAL SOCIAL - c. Dolores Ibárruri, s/n 

Tel. 933 81 34 40 Fax. 934 62 24 11

secretaria@santgabriel.com

 08930 SANT ADRIÀ DE BESÒS

Desitja a tots 
els jugadors,

col· laboradors
 i adrianencs

BONA 
FESTA  MAJOR 
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Desitja a tot Sant Adrià
una Bona Festa Major 2011
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Entrevista a Teràpia de Shock, grup musical

«És hora d’escapar de la tirania de la 
consciència i obrir les ments»

Pregunta. D’on vé 
el nom de “Teràpia de 
shock”?

Resposta. El nom de 
terapia de shock prové 
d’una pel·licula musical 
de serie B. L’esperit que 
transmet aquell film sin-
tonitzava molt bé amb 
el què voliem transmetre 
nosaltres com a banda... 
perquè potser tal i com es-
tan les coses ara mateix, 
tots necessitariem una 
bona Terapia de Shock.... 
i seguir la festa.

P. Com es va crear 
el grup? 

R. Tot va començar 
un estiu que en Suka i en 
Massa van decidir com-
posar alguns temes junts, 
entre ells “Sense Tu”. La 
gent començava a parlar 
de les seves cançons i 
llavors van decidir ampliar 
el grup i formar un quar-
tet electric. Juntament a 
Gerard Lopez (bateria) i 
Albert Peres (Baix). A par-
tir d’aquell moment van 
començar a tocar junts 
cada dia fins avui.

P. Us esperaveu 
l’èxit de “Polseres ver-
melles” i de la vostra 
cançó “Sense tu”? Us 
molesta estar molt iden-
tificats amb la sèrie?

R. Mai haguessim 
pensat que la cosa aniria 
tant bé. Realment ha 
estat una sorpresa molt 
especial per a nosaltres i 
ho estem disfrutant mol-
tissim gracies a tothom! 
I no ens molesta gens 
que la gent ens conegui 
gràcies a la sèrie, perquè 
el tema ja fa molts anys 

que estava fet i gravat i 
al carrer... i quan treus un 
tema ja és perquè la gent 
se’l faci seu.

P. Amb “Tota la nit” 
us heu consolidat com un 
gran grup d’estudi, tot i 
que on esteu més a gust 
és a dalt de l’escenari 
fent concerts. Què us 
dóna actuar en directe?    

R. Per nosaltres to-
car és el més impor-
tant, més que la fama, 
més que els diners, més 
que qualsevol cosa en 
aquest món. El que vo-
lem nosaltres és pujar i 
tocar i intentar arrivar a 
la gent amb el que fem 
i com som... i és el que 
ens fa sentir més vius.  

P. Com és la vostra 
relació amb els fans? La 
darrera vegada que ho 

vaig mirar tenieu prop 
de 28.000 persones al 
Facebook.

R. Els fans son els 
nostres amics. Si hem 
arrivat fins aquí ha estat 
tot gràcies a ells... i per 
això el nostre deute amb 
ells és fer que cada con-
cert que vinguin sigui 
únic i especial … perquè 
cada nit és diferent! I 
ells fan kilòmetres i ki-
lòmetres per venir-nos 
a veure, per cantar amb 
nosaltres, i això et dóna 
forces per tirar endavant 
en moments difícils i per 
poder disfrutar al màxim 
a l’escenari amb ells!    

P. Sobretot teniu 
moltes noies al Face-
bok. Us molesta que us 
diguin que sou un grup 
per noies? 

R. La gent que diu 
que som un grup per 
noies sol ser gent que 
no ha vingut a veure 
un concert de Terapia 
de shock.

P. Com és d’hetero-
geni el vostre públic? 
Teniu seguidors de més 
de 30 anys?  

R. Per sort tenim 
un públic que va des de 
mainada de 5-6 anys 
fins avis. I això és molt 
important perquè et di-
rigeixies a tot el gran 
públic... i el millor és 
intentar aconseguir que 
tant grans com petits, 
tan d’un estil com un 
altre … puguin disfrutar 
i ser ells mateixos als 
nostres bolos. I que s’ho 
passin bé junts deixant 
de banda les diferèn-

RGB

cies... que en el fons, 
quan hi ha rock pel mig, 
són molt poques.

P. Us agrada actuar 
a Festes Majors, o la 
gent no està per la vos-
tra música i es un públic 
més de pas?  

R. Ens agrada tocar 
a tot arreu, festes ma-
jors, pubs, discos, clubs, 
sales de concerts, laba-
vos... on vulguis terapia 
vindrem a tocar!!! 

P. Heu actuat per 
tota Catalunya i també 
a Madrid, al Festimad. 
Com us va rebre el pú-
blic? Per això de cantar 
en català. 

R. Realment va ser 
sorprenent que vingués 
gent expressament a 
veure’ns a Madrid, i 
veure que fins hi tot 
cantaven les cançons en 
català! Ens van tractar 
genial i no vam tenir en 
cap moment la sensació 
de desencaixar cantant 
en català. Tot el con-
trari, una gran sensació 
d’unió col·lectiva! 

P. Què penseu de 
l’èxit de grups que can-
ten en català com Manel 
o Antònia Font, que 
venen discos a tota Es-
panya, no només a Ca-
talunya? 

R. És sensacional 
que comencem a trencar 
barreres imposades per 
les costums. És hora 
d’escapar de la tirania de 
la consciència i obrir les 
ments. Esperem que això 
no es quedi aquí i que tan 
ells com els grups que 
vinguin darrera puguin 

anar obrint camí i creant 
vincles nous per tot el 
mon. Les fronteres des-
apareixaran quan deixem 
de veure-les. 

P. Quins grups o 
cantants teniu com a 
referent? 

R. The Strokes, The 
Ramones, Razorlight, 
Greenday, The Smiths, 
Jimmy Hendrix, Janis 
Joplin, Porcupine tree... 
entre molts i molts 
d’altres.

P. El vostre segon 
disc es va publicar l’any 
passat. Per 2012 tin-
drem nou disc de “Terà-
pia de Shock”? 

R. De moment es-
tarem tocant per tot 
Catalunya fins el dia 10 
de desembre, que serà 
el nostre darrer bolo. El 
farem a la Sala Apolo de 
Barcelona. Les entrades 
ja estan a la venda des 
de principis d’estiu i es-
tar anant molt bé! 

P. Per últim, què 
dirieu als adrianencs 
perquè anessin al vos-
tre concert? Què es 
trobaran? 

R. Doncs … si teniu 
ganes de passar una 
bona estona amb bona 
companyia... si teniu ga-
nes de desconectar de la 
realitat... si teniu ganes 
de festa... si teniu ganes 
de treure allò que porteu 
dins... si teniu ganes de 
cridar i teniu ganes de 
ballar tota la nit... Us 
esperem amb els braços 
oberts!!! TERAPIA DE 
SHOCK per tothom i  
comencem a riure.  
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«Estem disposats a col·laborar i convertir 
espais morts de la ciutat en galeries urbanes»

Entrevista a Zosen, grafiter, artista urbà i dissenyador 

Ens contesta des del 
Nord d’Itàlia, on 
està participant en 

el Festival Infart. El grafi-
ter argentí Zosen, que fa 
més de 20 anys que viu 
a Catalunya (els darrers 
anys a Sant Adrià), és 
un artista urbà que pinta 
des dels 11 anys i que, 
a part de treballar amb 
noms destacats com 
Bansky (“abans que fós 
famós”) crea roba amb 
la dissenyadora Clàu-
dia Font a través de la 
marca Animal Bandido i 
participa en tallers amb 
joves i xerrades en cen-
tres culturals. 

Pregunta. Quan i per 
què va començar la teva 
col·laboració amb el Fes-
tival d’Art de Carrer?

Resposta. La meva 
col·laboració amb el Fac 
va començar la primera 
edició, l’any 2007, ja 
que vènia col·laborant 
amb Juan Carlos des 
del Centre Cívic de la 
Barceloneta des de feia 
anys i d’un altre festival 
que van organitzar a 
l’Hospitalet el 2006. Va 
ser una gran oportunitat 
per donar-li sortida al 
nostre art al barri on 
vam créixer ja que des 
de les institucions mai 
ens havien fet molt cas 
excepte alguna excepció 
puntual. 

P. En què consistirà 
l’edició d’aquest any de 
la zona grafiti del FAC? 

R. Doncs una se-
lecció molt interessant 
d’artistes de grafiti de 
diferents generacions 

( Fa s t , E l  X u -
pet Negre, Pez, 
Ke is,  Mentos, 
Extras,etc.) i amb 
un artista sorpre-
sa d’alta cate-
goria. Tindrem 
també la música 
electro/old school 
de Dj Air Prin-
ce i el dancehall/
reggae d’Hektor 
Banton. 

P. És compli-
cat fer-se un lloc 
al món del grafiti 
des d’una ciutat 
tan petita com 
Sant Adrià?

R. És compli-
cat avui en dia 
fer-se un lloc en 
qualsevol faceta 
de la vida ja que 
hi ha molta gent 
jove capacitada i 
amb internet és 
mes fàcil veure el 
treball de gent de 
qualsevol lloc del 
món. L’important 
és el treball diari 
i la constància, el 
reconeixement no 
és d’un dia per a 
l’altre, una mica 
per la trajectòria i una 
altre pel treball i els viat-
ges a diferents parts del 
món on ensenyamem el 
nostre art. A Sant Adrià 
va haver-hi molta pedrera 
de bons artistes de grafiti 
en els 90’s però han anat 
desapareixent o dedicant-
se a altres coses, els 
que encara seguim a 
nivell professional som 
Pez i jo.

P. Tindrem al final 

una zona estable per 
fer grafiti? Podrien ser 
les tres xemeneies, per 
exemple? 

R. Durant els 90’s 
les vam tenir: en el pont 
del Polidor on es fa el 
FAC grafiti fa mes de 
vint anys que es pin-
ta encara que ara fora 
dels dies del festival és 

il·legal fer-ho. També a 
la zona de les vies del 
tren on hi havia moltes 
fàbriques abandonades, 
ara hi ha naus indus-
trials noves i el port de 
Badalona. Fins i tot en 
alguna plaça o parc tam-
bé teniem grafitis. Ara 
és impossible fer-ho en 
el municipi sense tenir 

problemes amb 
la policia.

Amb el Pez 
acabem de pintar 
un gran mural a 
la paret mitgera 
de la llibreria Llo-
beras, a l’Av. Pi i 
Margall. Ens van 
donar el permís, 
els va agradar el 
projecte i vam 
tirar endavant. 
Tenim idea de 
recuperar algu-
na paret més del 
municipi que es-
tigui oblidada o 
que li faci falta 
una bona descà-
rrega de color!

Les tres xe-
meneies serien 
ideals per con-
vertir-les en zona 
de grafiti estable, 
llegeixi’s “legal”; 
la cosa és que des 
de l’Ajuntament 
ens donin el su-
port i aprovació. 
Nosa l t res  es -
tem disposats a 
col·laborar i a fer 
possible alliberar 
espais morts per 

convertir-los en galeries 
urbanes.

P. Què els diries a 
la gent que pensa que 
el grafiti embruta les 
ciutats?  

R. Doncs que em 
diguin què pensen de 
les tanques publicitàries 
que solament fan que 
vendre’ns coses? Això 
ho accepten i l’art mural 
que no ven res, no?

Sabeu què és la 

pol·lució visual? Con-
teu quantes imatges 
veieu pel carrer des que 
sortiu per la porta de 
casa fins que torneu 
a la nit? Massa no? El 
grafiti ajuda a descon-
gestionar tota aquesta 
sobredosi de publicitat 
que ens envaeix a les 
ciutats actuals i la gent 
que els pinta no busca 
res a canvi.

P. Aconseguirà al-
guna vegada el grafiti 
la categoria d’art, més 
enllà de la categoria 
urbana?

R. Ja ho ha aconse-
guit! Jean Michael Bas-
quiat i Keith Haring van 
començar pintant als ca-
rrers de New York a finals 
dels ‘70s i l’any 1982 van 
ser presentats a la Doku-
menta de Kassel al costat 
de Miquel Barceló.

Os Gemeos, Sixe, 
Blu, MissVan, Banksy, 
tots amics que ja han 
donat el salt de la cate-
goria urbana a la catego-
ria d’Art Contemporani 
exposant en museus i 
galeries de tot el món.

P. Quins són els teus 
propers projectes? 

R. Estic participant 
en el Festival Infart al 
Nord d’Itàlia, després 
del FAC pintaré al costat 
d’Aryz per a la marca 
Converse en un festival 
a Barcelona, participaré 
a les conferències que 
organitzarà Open Walls 
al CCCB i presentaré un 
projecte de samarretes al 
costat d’Animal Bandido 
abans que acabi l’any.

La darrera creació de Zosen i Pez a Sant Adrià, al carrer Pi i 
Margall. MS
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«La cultura és una eina imprescindible per la 
vida i pel desenvolupament de l’èsser humà»

Entrevista a Circo Los, companyia de circ 

Pregunta. Qui són 
Circo Los? Quan es 
crea la companyia i per 
què?

Resposta. Som una 
companyia catalana-
brasilera de circ con-
temporani formada al 
2009, que té com a 
font d’inspiració l’art 
que ens ha vingut trans-
mès de nombrosos mes-
tres, entrenadors de 
procedències i mane-
res d’entendre l’art de 
l’expressió corporal i el 
circ molt diverses. 

Al llarg de molts 
anys cadascú dels mem-
bres de la companyia 
hem treballat en dife-
rents projectes i espec-
tacles, tot comprovant 
la passió que sentim per 
l’art del circ i tot el que 
aquest implica.

Cal afegir que el 

nostre nexe d’unió ha 
estat el CIRC CRIC, lloc 
on ens vam conèixer, 
formar com a compan-
yia, i on hi hem treballat 
durant molts anys, i en 
l’actualitat encara hi 
desenvolupem alguns 
dels números que tenim 
en l’espectacle “Cabarè 
Paròdia”.

P. A quin públic està 
destinat el vostre espec-
tacle? 

R. Està destinat a 
tot tipus de públic, ja 
que hi ha números i mo-
ments de l’espectacle 
més còmics, d’altres 
més poètics, hi ha mo-
ments per tots els gus-
tos i edats.  

P. D’on surt la vostra 
inspiració per crear els 
números? 

R. La inspiració vin-
dria del fet d’intentar dur 

a terme el què realment 
ens ve de gust, el que 
realment ens agrada. 
Normalment es parteix 
d’una idea visualitzada 
en la ment, i es busca 
la manera de dur-la a 
la pràctica. A vegades 
funciona, a vegades no, 
però generalment estem 
contents.

P. Teniu algun refe-
rent concret en el món 
del circ?

R. Ens agrada molt 
el circ “clàssic”, el circ 
tradicional en general: 
la seva estètica, ens 
agrada fer números de 
tècniques circenses més 
aviat antigues, que ac-
tualment ja estàn obli-
dades i en desús. Diríem 
que intentem recuperar-
les, i realment el públic 
ho agraeix, ja que les 
tendències circences 

actuals van per un altre 
camí, i es consideren 
molt originals i innova-
dores, encara que sigui 
una paradoxa.

P. Quins números 
podràn veure els adria-
nencs en la vostra ac-
tuació del 10 de set-
embre  

R. En la nostra ac-
tuació al FAC es podrà 
veure el número de la 
Tití, la ballarina que fa 
equilibris sobre una ba-
rra fixa de gimnàstica, 
el número d’El Tigre 
(humor i equilibris sobre 
cadires), i un número 
d’acrobàcia en trio.

P. Les acrobàcies 
i l’humor són els vos-
tres distintius. És difícil 
conjuntar ambdues dis-
ciplines?

R. És difícil el fet de 
mantenir tota l’estona el 
rol “catxondo” i alhora 
la concentració per fer 
els exercicis i elements 
tècnics i de risc. Però 
és com tot: amb assaig 
i entrenament et vas 
acostumant fins a arri-
bar al punt de tenir-ho 
tant assumit que ja no 
et dones compte, et surt 
natural.

També al ser coses 
que ens agraden, hi 
posem totes les nostres 
ganes i esforç, i tot el 
que hom es proposa de 
fer amb totes les seves 
forces i passió, d’una 
forma o altra ho acaba 

aconseguint.
P. Es nota molt la 

diferència quan un actua 
al carrer que quan ho fa 
a un teatre? Què té el 
carrer que no tingui un 
escenari tancat?

R. Sí, és molt di-
ferent. El carrer està 
carregat d’estímuls ex-
terns: mil sorolls: des de 
la gent que parla, el nen 
que plora, els cotxes que 
passen, també la calor 
i el vent (és el més dur 
per nosaltres), etc. En 
canvi en un espai tancat 
és molt més còmode 
en aquests aspectes, 
l’atenció del públic és 
molt més elevada, estàs 
“més protegit”, però  el 
marge d’error és més pe-
tit, (els errors es veuen 
més); al carrer  és  més 
permissiu en aquest 
sentit, tot impressiona 
més al carrer....

Diríem que en cada 
lloc té els seus avantatges 
i els seus inconvenients.

P.  Què  p en s eu 
d’iniciatives com el Fes-
tival d’Art de Carrer de 
Sant Adrià?

R. Pensem que són 
fantàstiques i absoluta-
ment necessàries per 
a la població: el fet de 
donar a conèixer de 
forma oberta i gratuïta 
un ampli ventall d’arts 
escèniques i de tot tipus 
és una iniciativa que 
sempre funciona i és 
molt ben acollida per la 

gent. Realment caldria 
fomentar-les molt més, 
les iniciatives culturals, 
que les administracions 
donéssin molt més su-
port, que es realitzessin 
més sovint, a tots els 
barris i pobles, etc.

La cultura és una 
eina imprescindible per 
la vida i pel desenvolupa-
ment de l’ésser humà! 

P. Quins són els vos-
tres projectes de futur 
i on us podrem veure 
actuar després de Sant 
Adrià?

R. Doncs, actual-
ment encara estem 
acabant la temporada 
d’estiu amb l’espectacle 
de carrer “Cabarè Parò-
dia”, que encara durarà 
fins l’octubre.

També hem estrenat 
un espectacle de sala on 
es barregen el circ i les 
titelles: “Memòries d’un 
tigre de circ”, el qual es-
perem poder realitzar per 
Catalunya ben aviat.

I estem en un re-
cent projecte de circ i 
literatura que s’iniciarà 
a l’octubre a la Central 
del Circ a Barcelona, on 
crearem un espectacle 
de petit format per re-
presentar en bibliote-
ques i espais escolars.

Tota la informació 
de la companyia i el 
calendari de represen-
tacions el trobareu a 
la nostra web: www.
circolos.com.

ALPHA MIKELIUNAS



¡Prepara 
la vuelta al 

cole!

Área 96 Computer  -  C/ Andreu vidal, 25 - Sant Adrià de Besòs  
Tel. 93 462 23 01 - Fax 93 462 18 63 
info@area96computer.com - www.area96computer.com   

ACER TM 5742Z                                                
Pantalla 15.6 WXGA (1366x768px)
Procesador Intel Pentium P6100
2GB R.A.M.,Disco duro de 500GB 
Lector de tarjetas 2 en1 
Wifi - LAN 
Webcam
Bateria de 6 celdas
Windows 7 Home Premium 64 bits

TOSHIBA SAT PRO C660-16J                                                          
Pantalla 15.6 WXGA (1366x768px)
Procesador Intel Core 2 Duo T6670 / 2.2 GHz 2GB R.A.M.
Disco duro de 320GB DVD±RW (±R DL)/DVD-RAM
Gráfica GMA 4500MHD WLAN 802.11b/g/n - Webcam
Negro con patrón text. -Windows 7 Home Premium 64 bits

470.30€

447,20€

305,49
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Sant Adrià Consulting

Tel.  93 462 70 16 - 93 462 01 36
Fax 93 381 54 50

Av. Catalunya, 77  
08930-Sant Adrià de Besòs Barcelona-España

FISCAL CONTABLE LABORAL 
JURÍDICO SEGUROS
GESTIONES INMOBILIARIAS

 EXTRANJERÍA

w w w . s a n t a d r i a c o n s u l t i n g . c o m

DISSABTE, 10 DE SETEMBRE

El proper any 2012, Sant Adrià de Besòs celebrarà el seu mil·lenari, ja que 
la primera referència escrita del nom de la ciutat, en aquella època Pla 
de Besòs, va ser l’any 1012. Per això, la ciutat es prepara per multitud 

d’activitats amb les que es vol commemorar aquesta efemèride. La majoria seran 
culturals, i una de les més especials serà el casament entre els dos gegants 
més joves de la ciutat, el Pau i la Musa. Però no pot haver casament sense la 
festa de compromís, aíxí que a la Festa Major d’enguany, concretament durant 
la celebració de la Festa del Riu l’11 de setembre, el Pau i la Musa segellaran 
el seu amor probablement amb “un anell”, comenta Antonio Ruiz, president 
de la Colla Gegantera de Sant Adrià. “Aquest és un acte que ha organitzat 
l’ajuntament, però tenim moltes ganes de fer-ho, serà curiós”. 
No serà l’únic acte on la Colla Gegantera de Sant Adrià sigui la protagonista 
durant la Festa Major 2011. El 10 de setembre, a partir de les 17.30 hores, 
es presentaran les noves colles de gegantots i de grallers de la ciutat. La de 
gegantots “va ser una idea que vam tenir per introduir gent jove a la colla”, 
explica Antonio, que reconeix que ho van intentar amb els capgrossos però 
no va quallar. “Als més petits no els feia gràcia, però amb els gegantots, que 
són com gegants però de la seva mida, sí que s’han animat”. Fins el moment, 
formen la colla de gegantots uns 10 nens, però la voluntat és que hi entrin 
més. “Volem que la gent s’animi, tan petits com grans, per poder tornar a fer 
sortides amb els gegants adrianencs fora de la ciutat, que per falta de gent 
fa un parell d’anys que no ho podem fer”, explica Antonio Ruiz.  
Per la seva banda, l’Esbart Dansaire Sant Adrià presentarà la seva Colla de Grallers. Xavier Blanes, president de l’entitat, explica que “en el món dels bastoners 
és una peça molt important i necessaria tenir un grup de grallers per a poder ballar en les cercaviles de Grallers”. Per això, l’entitat es va posar en contacte 
amb els Diables i Diablesses de Sant Adrià per veure si volien formar part, i la resposta va ser afirmativa. La conselleria de Cultura de l’Ajuntament adrianenc 
els hi va subvencionar les classes de grallers i el grup es va crear amb tres components de l’Esbart Dansaire i dos dels Diables. “Estem molt neviosos però molt 
il·lusionats per l’estrena”, comenta Blanes. El grup està obert a tothom que vulgui formar-hi part. Els assajos són els divendres de 19.30 a 21 hores al Centre 
Cultural Besòs.
També es presentarà la Colla de Grallers i La Cucafera de l’escola Pompeu Fabra, un nou impuls a la cultura catalana. Foto: Montse Pallarès.         

Els Gegants es comprometen i noves colles 
garanteixen el futur de la cultura catalana  
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-MEDICINA-RADIOLOGIA-VACUNACIONES-DESPARASITACIONES-ANALÍTICA-
HOSPITALIZACIÓN-CIRUGÍA-DIETÉTICA-

REPRODUCCIÓN-COMPORTAMIENTO Y ECOGRAFÍAS-
VISITA CONCERTADA DE ANIMALES EXÓTICOS

Horario: 10.00 h. a 21.00 h. de lunes a sabado.

URGENCIAS  24 HORAS
 En la propia clínica.

C/ Bogatell, 71
08930-Sant Adrià de Besòs
Tel. 934 62 18 28

BONA FESTA 

MAJOR 2011

www.canisifelis.com

C/ Habana, 33
Badalona
Tel. 93 398 07 11

DISSABTE, 10 DE SETEMBRE
Entrevista a Kike Jaleito, líder de Jaleo Real i presentador del FAC Concert 2011 

«Prepareu els vostres malucs perquè serà 
una nit inoblidable»

Pregunta. Explica’ns 
breument qui és Kike 
Jaleito?

Resposta. Sóc un 
dels guitarristes i la se-
gona veu i co-fundador 
de la banda de rum-
ba canalla de Barcelo-
na Jaleo Real.Tots els 
membres del grup tenim 
com pseudònim “jaleito” 
(“Los jaleitos”). 

P. Com segueix el 
teu grup Jaleo Real? 
Quins projectes de futur 
teniu? 

R. Jaleo Real conti-
nuem fent bolos per tot 
arreu on ens contracten, 
encara que no com fa dos 
o tres anys. Ja sabem el 
que està passant amb els 
retalls que estant fent a 
cultura (o a sanitat) amb 
tot aquest tema de “la 
crisi”. Nosaltres conti-
nuem fent música que 
és el que més ens agra-

da. Aquest any volem 
enregistrar el quart disc 
commemoratiu dels 10 
anys de Jaleo Real amb 
molts convidats de luxe 
i alguns temes remixats 
que ens han acompanyat 
durant tota aquesta aven-
tura que ens ha portat per 
mig mon.

P. Serà la primera 
vegada que facis de 
mestre de cerimònies?

R. L’única neurona 
que em queda em diu que 
no és la primera vegada. 
Ara em passa pel cap 
una vegada al Gregal, la 
presentació d’un llibre de 
poemes titulat “Bien di-
ferentes”. Aquest títol va 
acabar sent un dels temes 
de Jaleo Real que surt al 
segon disc ”Pichica”.

P. Només faràs de 
presentador o et podrem 
veure actuar també?

R. Portaré la guitarra 

que m’acompanyarà en 
les presentacions i sortiré 
també amb La Familia Rús-
tika i Tabaloko, col·laborant 
en algún tema. O sigui que 
“ahí estaremos!!!!! Dale 
que dale!!!!”.

P. Què ens pots dir-
dels grups que venen a 
actuar?

R. “Tabaloko”són una 
banda molt jove però amb 
molt bona projecció de 
futur. Han enregistrat el 
seu primer disc “Cap a 
Badbaca”, fan una barre-
ja de rumba-ska-reggae. 
Molta festa i energia 
porten aquest jovent. 
El públic no es quedarà 
indiferent i segurament 
que demanin otra-otra!!!! 
”One more time”.

Què puc dir de “La 
Familia Rústika”?, com-
panys de penes, alegries 
i escenaris durant tots 
aquests anys. Han pu-

ÀLEX C.

blicat el seu segon disc 
“Sin rumba fija”.Se’ls 
defineix com a una banda 
de “Rumbafunk” però al 
seu repertori es donen la 
mà sense prejudicis tant 
el tango i la cúmbia, com 
la bossa, el swing, el son 
cubano o el blues, sens 
oblidar la rumba catalana. 
Per mi són un dels grup 
més gatoperianos de 
l’escena de Barcelona.

Per rematar la nit, el 
Dani Txarnego, cantant 
i fundador de la Familia 
Rústika, estar punxant el 
seu “tremendo i trepidant” 
repertori, fins que els cos-
sos aguantin o la policia 
local ens faci fora.

P. Com està de sa-
lut la rumba catalana 

canalla?
R. Cada vegada sur-

ten més i més grups 
que utilitzen la rumba 
com a base dels seus 
temes, no solament de 
Catalunya sinó de la resta 
d’Espanya, això vol dir 
que la rumbeta gosa de 
bona salut.També gràcies 
als psimposiums i les 
diades de rumba catalana 
que se celebren a Barce-
lona amb el seu president 
honorífic, Peret, i festes 
com el Rumba Club,tots 
elsdimecres a la sala 
Apolo 2…o elsfestivals 
de Neokalorrismo que 
monta “Jose el Panta-
nito”, estem en plena 
forma. Recomano visitar 
www.calarumba.com o 

www.forcat.org, on tro-
bareu molta informació 
sobre l’estat de la rumba 
catalana.

P. Per últim, quèdi-
ries per animar la gen-
tperquèvagi al Concert 
del FAC?

R. Serà una nit ino-
blidable!!! no us podeu 
perdre aquest event. Pre-
pareu els vostres malucs! 
Tot això ho ha fet possible 
la gent del Generador, 
associació sense ànim de 
lucre que aposta i contri-
bueix per crear espais per-
què els artistes tinguem 
un lloc on puguem fer 
realitat els nostres somnis 
i el més important: els del 
públic, que sense ells no-
saltres no seriem res.
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«Si no surts a la televisió la gent 
es pensa que estàs mort»

Entrevista a Jordi LP, humorista, monologuista i presentador 

Pregunta. Quan de 
temps portes actuant?

Resposta. Doncs, 
uns 30 anys. Teòrica-
ment porto des dels 16 
anys sobre l’escenari, 
però va ser a partir dels 
19 que vaig començar 
a pensar en dedicar-me 
això professionalment. 

P. Com és que et va 
agradar aquest món? 

R. No ho sé. Sempre 
que anàvem una colla de 
gent era el que tenia més 
“morro”. Com que físi-
cament no estaba gaire 
agraciat, amb la simpatía 
intentaba guanyar-me 
el cor de les noies. I, un 
dia, em vam posar un 
micròfon perquè no em 
sentien i ja em va entrar 
el cucet. No hi ha cap 
escola que t’ensenyi a ser 
humorista, i has d’anar a 
base d’hòsties. 

P. És molt difícil 
mantenir-se després de 
tant de temps?

R. Com en totes les 
feines. No sé si és difícil 
o no perquè jo no em 
guanyo la vida amb això. 
El que passa és que a mi 
m’encanta aquesta pro-
fessió, ho porto a dins. 
Ara mateix estic vivint 
una experiència increíble 
amb l’obra de teatre “Er 
camino de Santiago”, 
que ha estat tres mesos 
a Barcelona. No havia fet 
mai teatre i era un repte 
per mi. Havia fet televi-
sió, ràdio, convencions, 
actuacions a festes ma-
jors, i ara teatre. Una obra 
que he estat assajant 
durant tot un any.

P. I com ha anat 
l’experiència del teatre? 

R. Ha estat fantàs-
tic. No és molt habitual 

que actuï a Barcelo-
na ciutat, sempre he 
actuat a la perifèria, 
i  mai en un teatre. 
L’experiència ha estat 
molt bona i molt pro-
ductiva, l’actuar davant 
el públic amb una altra 
eina, que és un text 
de l’Àngel Alonso, el 
creador de “La extraña 
pareja” i “Historias de 
la puta mili”. Faig molts 
personatges i això su-
posa molt assaig i tam-
bé canvis, perquè és 
un espectacle que es 
canvia constantment.   

P. Després de tots 
els personatges que has 
fet, amb qui et quedes?  

R. Doncs, per exem-
ple em quedo amb l’avi 
de “Er camino de San-
tiago”, que fins i tot es 
volia fer un grup a face-
book, perquè la gent li 

PRODUCCIONS JOS

té molt d’estima. També 
hi ha un gallec que es 
diu Albariño, que és el 
personatge que lia tota 
la troca, i la gent també 
s’enamora molt d’ell.     

P. A punt de fer els 50 
anys, t’agrada més mirar 
enrere o endavant?

R. M’agrada mirar 
enrere per veure el que 
he aconseguit, i en-
davant per veure els 
projectes que tinc en 
ment. La meva feina és 
intentar que la gent rigui 
i s’ho passi bé. Però en 
aquesta feina si no surts 
a la televisió la gent es 
pensa que estàs mort. Jo 
estic més viu que mai i 
fent coses, però si no surts 
a la televisió sembla que 
no facis res. I ara mateix 
pocs humoristes surten a 
la televisió. Personalment, 
sóc home de directe i 
m’agrada més pasaar una 
hora amb un micròfon i 
lluitar perquè la gent s’ho 
passi bé que no estar en 
un plató de televisió on no 
se sent ningú.     

P. Amb quin mitjà et 
quedes: televisió, teatre, 
ràdio? 

R. Amb tots. A la 
televisió, la pitjor te-

levisió que s’ha fet 
al món la he fet jo. 
El que passa és que 
molta gent diu que 
el que feia jo estava 
bé, imagina’t la tele-
visió que tenim ara. 
Del teatre m’agrada el 
silenci, el respecte del 
públic. I la investigació 
del somriure, el perquè 
una persona riu si dius 
una frase d’una mane-
ra i no d’una altra. En 
aquesta feina no pares 
d’apendre, i jo ara ma-
teix he tingut la sort de 
trobar-me aquesta obra 
amb la que he après 
cada dia més. 

P. Què penses de 
l’humor que es fa a la 
televisió d’avui dia? 

R. L’humor està to-
talment tallat i consen-
suat a no parlar amb 
normalitat i a no ser 
políticament incorrecte. 
És molt complicat fer hu-
mor a la televisió, perquè 
només tens tres minuts i 
el primer que et diuen és 
que no et passis.

P. Tens molts fans 
però també hi ha perso-
nes, com per exemple 
algun grup a facebook, 
que va en contra teu. 

Et molesten aquestes 
crítiques perquè sí?  

R. No, al ser humo-
rista has de tenir més 
humor que tot això. A mi 
em sembla perfecte que 
la gent parli malament 
de mi, l’important és 
que parlin. Però, vaja, jo 
sóc el primer que ric de 
mi mateix. No n’hi cap 
problema.

P. Què es trobarà la 
gent que vagi a veure el 
teu espectacle a la Festa 
Major de Sant Adrià? 

R. Doncs faré un 
espectacle actual que 
critica la seva societat i 
com la percep un home 
que ja té 49 anys.  

P. Gila et va dir fa 
alguns anys que la carre-
ra d’un artista era com 
una marató i no com una 
cursa de 100 metres. La 
marató té 42 kilòmetres, 
en quin kilòmetre està 
ara la teva carrera? 

R. Jo diria que en 
el 2 perquè encara em 
queda molt per fer. Però 
també és com una mara-
tó perquè sempre t’has 
d’anant descobrint i rei-
vindicant. El repte cada  
dia és agafar el micròfon 
i fer riure.    
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En Barcelona
Piso en venta, calle Ángel 

Garriga, 3 habit., comedor, 
lavadero, cocina, baño todo 
exterior.
En Sant Adrià Besós

Piso venta, Avd. Corts 
Catalanes, comedor, cocina, 
baño, 3 habitaciones, 1 
balcón, cocina y baño 
reformados. Puertas de roble 
barnizadas, ventanas de 
aluminio, el balcón cubierto.

Piso venta. Antiguo en 
buen estado, calle Atlántida, 
comedor, cocina, baño, 
lavadero, es interior.

En Avd. Catalunya, ático 
en venta, está para entrar 
a vivir, comedor, cocina, 
lavadero, 2 habitaciones, 1 
balcón exterior, una terraza 
de 80 m.

En Av. Juan XXIII, piso 
en venta, 3 habit., comedor, 
cocina, lavadero, baño, tiene 
un balcón.

En Mare de Déu del 
Carme, piso 3 habitaciones, 
comedor, cocina, lavadero, 2 
de las habitaciones son gran-
des, el balcón está cerrado y 
añadido al comedor.

En calle Monjas, piso 
en venta, 3 habitaciones, 

lavadero, cocina, comedor, 
baño, está para entrar a vivir, 
la cocina es muy grande, se 
le anexionó un dormitorio.

Piso duplex nuevo a 
estrenar en Mare de Déu del 
Carme: 1ª planta: comedor, 
cocina, aseo, 1 dormitorio, 1 
balcón exterior y otro interior; 
2ª planta, 2 dormitorios, 1 
baño, 1 terraza exterior 16 
m., 1 balcón trasero
En Badalona

Piso en Avd. Maresme, 3 
habitaciones, comedor, baño, 
tiene un balcón, baño refor-
mado, calefacción, ventana 
doble cristal, suelo parket.

Calle Bogatel, 3 habitacio-
nes, comedor, cocina, lavade-
ro, baño, es interior, hay que 
arreglar cocina y baño.

En calle Santiago, piso 
3 habitaciones, comedor, 
cocina, 2 baños, 1 balcón 
exterior de 7 m2.

Santa Coloma
Piso 3 habitaciones, 

comedor, cocina, baño, 2 bal-
cones, uno de ellos cerrado, 
la cocina está reformada, 
comedor da al exterior.

Alquiler en Sant Adrià

En Avd. Ferrocarril, local 
43.16 metros, tiene fachada 
a 2 calles.

Calle Bogatell, local 
109 metros disponible para 
ocupar.

Calle Bogatell, local 110 
metros, en muy buen estado.

Nuestra Sra. Carmen, 
local de 200 metros.

Local en Rambleta de 180 
metros.

Torrassa local industrial, 
287 metros montacargas 
para 1500 kg. Tiene divisio-
nes interiores. Aire acondi-
cionado con bomba de calor. 
Alarma. Está en muy buen 
estado.

Calle Torrassa Loc. y 
Altillo -Al altillo se accede 
por el vestíbulo finca. Local 
de 130 metros y altillo de 78 
metros.
Badalona

Local entresuelo comer-
cial en Avd. Alfonso XIII.

Calle Australia, local 50 
metros. Se compone de dos 
dependencias, tiene vidrieras 
a dos calles, suelo de parket.

Calle Mariscal Cabanes, 
local de 110 metros.Local 217 
metros y altillo de 249 metros 
en Pza. Artigas.En Pza. Arti-
gas Local de 348 metros.

Manuel 
AMAYA 
BRAVO

Agente de la Propiedad 
Inmobiliaria

Perito Industrial
Perito Tasador

Administrador de Fincas

Locales en Alquiler - Pisos en Venta

ICV i EUiA posen la música i les sardines
Un any més, Iniciativa per Catalunya-Verds i Esquerra Unida i Alternativa de Sant Adrià organitzen els seus actes particulars dins de la programació de la 

Festa Major de la ciutat. Els primers ho faran amb dues activitats principals. La primera, el divendres 9 de setembre, amb la Barra K Jove, que s’instal·larà 
al passeig de la Rambleta, 15, de 19 a 3 h. Hi haurà  begudes (mojitos, caipirinyes, margaritas, cerveses del món) i entrepans, tot servit amb la millor 

música. I, al dia següent, la tradicional sar-
dinada al Parc del Litoral, de 10 a 22 ho-
res. Hi haurà dues opcions: pa, sardines 
o botifarra i beguda per 4 euros, i paella i 
beguda per 5 euros.   
El xiringuito d’EUiA tornarà a instal·lar-se a 
la Rambleta (cantonada Miquel Servet) del 
7 al 10 de setembre amb beguda, menjar 
i un escenari on hi actuaran grups locals i 
de la comarca. 
El 7 de setembre, serà el torn de “So-Nats” 
(22.30 h.), “Club 27” (23 h.) i “Dione” 
(23.30 h.). 
El dijous, 8 de setembre, es pujaran a 
l’esceneri “Noviembre” (21.30 h.), “Les 
enfants de la patille” (22.30 h.) i “Clove-
race” (00 h.). 
Un dia més tard, el 9 de setembre, 
no només es podrà gaudir de música 
sobre l’escenari del xiringuito d’EUiA. 
I és que a les 21 h. hi haurà una sessió 
de monòlegs a càrrec Mas Comedia. 
A les 22.30 h. tornarà la música a 
l’escenari amb “Daño irreparable” 
(22.30 h.), “Bitxarraquos” (23.30 h.) 
i “Atajo” (01 h.).
I, per últim, el dissabte 10 de setembre, 
actuaran els “Más vale tarde que nunca” 
(22 h.), “Bloody Ice Cream” (23.30 h.) i 
els “Alchemist Visión” (00.30 h.).






